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BETREFT  Beantwoording vragen art. 41 RvO van fractie HvH over MKB 

 
Geachte raads- en commissieleden, 
 
 
Op 27 oktober 2022 heeft fractie Hart voor Hilversum schriftelijke vragen (hieronder cursief) gesteld op 
basis van artikel 41 van het reglement van orde met betrekking tot het MKB. 
 
1. Naar aanleiding van dit landelijk onderzoek, ons eigen onderzoek en de resultaten en 
bevindingen hiervan. Bent u het met Hart voor Hilversum eens dat wij als gemeente onze 
ondernemers moeten koesteren en wanneer nodig moeten ondersteunen? 
Ja, wij zijn het met u eens dat ondernemers essentieel zijn voor de lokale economie en leefbaarheid van 
Hilversum en waar nodig moeten ondersteunen. Wij ondersteunen onze lokale ondernemers op diverse 
manieren, zie antwoord op vraag 4. 
 
2. Deelt u de mening met Hart voor Hilversum dat wanneer het MKB (landelijk volgens het CBS 
goed voor ruim 60% van onze banen) te maken krijgt met een faillissementsgolf van 
gevreesde omvang, dit negatieve gevolgen kan hebben voor de economie, werkgelegenheid, 
leegstand in het centrumgebied, de buitengebieden en de bedrijventerreinen van Hilversum, 
negatieve gevolgen voor onze algemene financiële gezondheid en de algemene 
voorzieningenniveau en leefbaarheid van Hilversum? 
Ja, als er sprake gaat zijn van een faillissementsgolf in het MKB (en grotere bedrijven) dan heeft dit 
negatieve gevolgen voor de economie en werkgelegenheid. Ook kan dan de leegstand op werklocaties 
en winkelgebieden oplopen en het voorzieningenniveau en de leefbaarheid verschralen. Als de 
werkloosheid vanwege een mogelijke faillissementsgolf oploopt, daalt het besteedbaar inkomen en de 
consumentenuitgaven. 
 
3. Krijgt het college weleens signalen van bezorgde ondernemers en wat doet u hiermee? Wat 
is uw algemene beeld met betrekking tot de financiële gezondheid van het MKB in 
Hilversum? Heeft het college zicht op welke Hilversumse ondernemers een “gezonde” 



bedrijfsvoering hebben en welke bedrijven op de rand van een faillissement staan? Zo, ja op 
welke manier worden genoemde MKB bedrijven gemonitord? 
Ja, uit diverse gesprekken met ondernemers en ondernemersverenigingen krijgen wij dezelfde signalen. 
Begin oktober heeft wethouder Scheepers bijvoorbeeld in het platform Economie gevraagd welke zorgen 
er leven bij het MKB, gezien de hoge inflatie, de stijgende energieprijzen en oplopende rentes van 
hypotheken op (winkel)panden. Ook heeft wethouders Scheepers tijdens een aantal bedrijfsbezoeken 
expliciet gevraagd naar deze zorgen. Deze signalen komen overeen met het landelijke beeld dat bij MKB-
ondernemers de financiële gezondheid afneemt door genoemde ontwikkelingen. We pikken deze 
signalen ook op vanuit de brancheorganisaties, Kamer van Koophandel en bijvoorbeeld de ROM Utrecht. 
We monitoren de lokale economie via de jaarlijkse monitor Economie, naar verwachting ontvangt u de 
monitor eind dit jaar of begin volgend jaar. Wij hebben geen direct zicht op de bedrijfsvoering en 
financiële situatie van individuele ondernemers. Uit de signalen wordt duidelijk dat vooral de 
ondernemers die sterk afhankelijk zijn van energie en consumentenuitgaven getroffen worden. 
 
4. Hoe loopt het met betrekking tot steunloket /BBZ /MKB doorstroom/financieel fit van de 
gemeente Hilversum? Zijn er data beschikbaar? Is schuldhulpverlening het enige wat we 
ondernemers als gemeente nu te bieden hebben? Sluit dit aan bij de huidige behoeften? 
Op basis van signalen van zorgverzekeraars, energiebedrijven, woningverhuurders en 
drinkwaterbedrijven benaderen gemeenten bewoners met betaalachterstanden proactief om hen hulp 
aan te bieden. Dit is de vroegsignaleringsaanpak. In deze groep bewoners bevinden zich ook ZZP-ers en 
ondernemers, hoeveel precies wordt niet uitgesplitst. Er is een stijging van het aantal Hilversummers dat 
in deze aanpak zichtbaar wordt: eind augustus was er sprake van 275 mensen met een 
betalingsachterstand, eind september komen we uit op 405. Ook kloppen ZZP-ers aan bij het BBZ-loket. 
De ambtelijke inzet bij dit loket was vanwege corona uitgebreid. Deze uitgebreide ambtelijke inzet is 
gehandhaafd omdat er geanticipeerd is op een hogere instroom. Redenen die bij aanvraag voor bijstand 
genoemd worden zijn het niet kunnen terugbetalen van coronasteun, uitgestelde belastingbetalingen en 
hoge energiekosten. Een aantal ondernemers heeft zich gemeld die op dit moment niet genoeg inkomen 
genereren om hun Tozo-krediet terug te betalen. Deze ondernemers hebben vrijwel allemaal tijdelijk 
uitstel van betaling of een lager maandbedrag gekregen. 
 
Het college verwacht een verdere toestroom van inwoners met betalingsproblemen, waaronder ZZP-ers 
en ondernemers. Wanneer deze toestroom zichtbaar wordt, is nog niet bekend. De instroomcijfers 
worden maandelijks gemonitord. De gemeenteraad wordt over de instroom ieder kwartaal geïnformeerd 
middels het Raadsdashboard. We houden de instroomcijfers nauwlettend in de gaten, zodat we kunnen 
handelen als er meer nodig is dan de aanpak die wij op dit moment uitvoeren. 
 
Ondernemers kunnen bij ons terecht voor advies en ondersteuning. Wij ondersteunen ondernemers in 
relatie tot de kostencrisis met: 

• een ‘Shop lokaal campagne’ voor de komende feestdagen. Met een gerichte campagne activeren we 
het winkelbezoek aan Hilversum. De ambitie is dat Hilversummers en bezoekers uit de regio 
Hilversum in november en december in groten getale naar Hilversum komen om hun inkopen te 
doen en daarmee de lokale ondernemer te steunen; 

• ondersteuning in de brede zin met de inzet van relatiebeheerders, subsidies voor 
ondernemersvereniging, coronareserve, inzet voor verduurzaming, etc.; 

• bijstand voor zelfstandigen (Bbz) en schuldhulpverlening; 

• uitstel van betaling of een lager maandbedrag voor het Tozo-krediet; 

• betalingsregelingen voor de woonlastennota; 

• lagere precariobelasting voor 2022; 

• het tarief voor Onroerend Zaak Belasting (OZB) voor niet-woningen is voor 2023 minimaal verhoogd 
met 1,5%; dit is fors lager dan de inflatie. 

• actief communiceren over de tegemoetkoming coronatoegangsbewijs (CTB) van het Rijk. 
Ondernemers die kosten hebben gemaakt voor de controle van coronatoegangsbewijzen kunnen 
een tegemoetkoming aanvragen voor materiaal en personeelskosten. 



• het begeleiden van ondernemers op het gebied van verduurzaming en energietransitie bij het nemen 
van structurele maatregelen ter verduurzaming van de bedrijfsvoering en panden. Dit bestaat uit het 
delen van kennis, meedenken in oplossingen en het vinden van de juiste loketten en 
subsidiemogelijkheden. 

 
Daarnaast sluiten de twee Rijksregelingen deels aan bij de behoefte voor compensatie van de hoge 
energierekening. Voor kleinverbruikers, waaronder ZZP-ers en MKB geldt per 1 januari 2023 het 
prijsplafond op energie. Kleinverbruikers ontvangen in november en december 2022 een vaste korting 
van € 190 per maand op de energierekening. Voor energie-intensieve ondernemingen geldt de 
Tegemoetkoming Energiekosten (TEK) voor de periode 1 november 2022 tot en met 31 december 2023. 
 
5. Heeft u al aanwijzingen dat het MKB in Hilversum toenemende financiële problemen ervaart 
zoals in bovenvermeld onderzoek omschreven met betrekking tot betalingsachterstanden bij 
het betalen van de zakelijke belastingen of terugbetalen Corona steun? 
Zie antwoord vraag 4. 
 
6. Welke financiële of andere middelen heeft u als college beschikbaar, wanneer dergelijk 
scenario zich voordoet, om ondernemers te ondersteunen en bent u daartoe bereid? 
Zoals u zelf ook aangeeft: deze problemen spelen in heel Nederland. We monitoren deze zorgelijke 
signalen en delen deze gericht met de Rijksoverheid waarbij we inzetten op (aanpassing van) 
Rijksregelingen. Mocht blijken dat de regelingen vanuit het Rijk onvoldoende steun bieden, dan 
verkennen we de mogelijkheid van aanvullende lokale maatregelen. Daarnaast zetten we de 
bovengenoemde bestaande maatregelen zo gericht mogelijk in. Deze aanpak is ook bij het uitbreken van 
de coronacrisis gevolgd en daar is de Corona Herstelagenda uit voortgekomen. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


